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Under henvisning til Folketingets Socialudvalgs brev af 26. januar 2009 

følger hermed velfærdsministerens endelige svar på spørgsmål nr. 167 

(SOU Alm. del) stillet efter ønske af Mette Frederiksen (S).  

 

 

 

 

Spørgsmål nr. 167: 

 

”Mener ministeren, at det er en tilfredsstillende udvikling, at antallet af bruge-

re på forsorgshjem og herberger, som bl.a. huser hjemløse, er uændret fra 

2006 til 2007, ifølge nye tal fra Den Sociale Ankestyrelse?” 

 

 

Svar: 

 

Ankestyrelsen har oplyst, at der på forsorgshjem og herberger efter service-

lovens § 110 i 2007 blev registreret i alt 15.791 døgnophold fordelt på 6.674 

brugere. I 2006 blev der registreret 16.165 døgnophold fordelt på 6.680 bru-

gere. Antallet af brugere, der i løbet af året har haft ophold på en boform, er 

således næsten uændret – og har i øvrigt været konstant siden 2002. Der 

blev i 2007 konstateret et fald i antallet af ophold på 2 pct., hvilket afspejler 

et fald i antallet af registrerede ophold pr. bruger – og en stigning i opholds-

varigheden for den enkelte bruger. 

 

Hjemløseområdet har i det første år efter kommunalreformens ikrafttræden 

været præget af en meget stor omstilling. Så godt som alle amtslige bofor-

mer er blevet overtaget af kommunerne, og såvel kommunerne som bofor-

merne har skullet finde sig til rette med deres nye roller. 

 

Udviklingsrådenes redegørelser for 2007 og de igangværende forhandlinger 

om udmøntningen af midlerne i hjemløsestrategien viser, at kommunerne 

har fokus på at forbedre forholdene for deres hjemløse borgere, herunder at 

forbedre udslusningsmulighederne, og på at forkorte opholdstiden på for-

sorgshjem og herberger. 
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Jeg forventer, at kommunernes øgede fokus på hjemløse borgere samt im-

plementeringen af hjemløsestrategien vil bevirke, at der arbejdes målrettet 

på udslusning til egen bolig eller botilbud med den nødvendige støtte, så at 

vi i de kommende år vil se et fald i antallet af beboere på § 110-boformerne. 
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